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ÖVERKLAGAT AVGÖRANDE 
Helsingborgs tingsrätts dom den 12 mars 2019 i mål nr B 6620-18, se bilaga A 
  
PARTER (antal tilltalade 1) 
  
Motpart (Åklagare) 
Kammaråklagare Helene Jacobsson  
Åklagarmyndigheten 
Åklagarkammaren i Helsingborg 
  
Klagande (Tilltalad) 
Sanaa Alsaadi, 19740714-8308 
Medborgare i Irak 
Grönkullagatan 17 C Lgh 1102 
254 57 Helsingborg 
  
Ombud och offentlig försvarare: Advokat Johan Sederholm 
Advokatfirman Sederholm AB 
Drottninggatan 30-36 
252 21 Helsingborg 
  
SAKEN 
Olaga tvång 
_____________________________ 
   
HOVRÄTTENS DOMSLUT 
 
Hovrätten fastställer tingsrättens domslut utan några ändringar. 
 
Johan Sederholm får för försvaret i hovrätten ersättning av allmänna medel med 
21 583 kr. Av beloppet avser 13 110 kr arbete, 3 795 kr tidsspillan, 577 kr utlägg och 
4 371 kr mervärdesskatt. Staten ska svara för denna kostnad. 
  
_____________________________ 
 

  



  Sid 2 
HOVRÄTTEN ÖVER 
SKÅNE OCH BLEKINGE 

DOM 
2019-08-29 

B 1191-19 

Avdelning 3  
 
YRKANDEN I HOVRÄTTEN 

Sanaa Alsaadi har yrkat att hovrätten ogillar åtalet eller i vart fall mildrar påföljden. Hon 

har också yrkat att hovrätten under alla förhållanden befriar henne från återbetalnings-

skyldigheten avseende kostnader för försvaret och målsägandebiträdet vid tingsrätten. 

 

Åklagaren har motsatt sig ändring. 

 

HOVRÄTTENS DOMSKÄL 

Hovrätten har tagit del av samma utredning som tingsrätten.  

 

Hovrätten instämmer i tingsrättens bedömningar i skuld- och rubriceringsfrågorna. Som 

tingsrätten har kommit fram till ska Sanaa Alsaadi alltså dömas för olaga tvång. 

 

Beträffande brottets straffvärde har tingsrätten anfört att annat inte framkommit än att 

Sanaa Alsaadis syfte med gärningen var att rädda hennes familjs heder. Åklagaren har i 

hovrätten inte gjort gällande att Sanaa Alsaadi hade ett sådant syfte, och frågan om brot-

tet var hedersrelaterat har inte heller behandlats vid förhören. Pierre Khayat har visser-

ligen berättat att Sanaa Alsaadi sade att graviditeten var emot hennes religion och kultur. 

Även om det skulle ha funnits religiösa eller kulturella skäl för brottet innebär det inte 

att brottet måste ha varit hedersrelaterat. Av utredningen i målet framgår alltså inte att 

det fanns hedersmotiv för gärningen. Någon sådan omständighet ska därför inte beaktas 

vid straffvärdesbedömningen.  

 

I övrigt instämmer hovrätten i tingsrättens överväganden när det gäller brottets straff-

värde och anser att detta motsvarar sex månaders fängelse även om det inte är utrett att 

brottet var hedersrelaterat. Hovrätten delar också tingsrättens uppfattning att påföljden 

ska bestämmas till fängelse och att fängelsestraffets längd ska motsvara straffvärdet. 

Tingsrättens domslut ska alltså stå fast även i påföljdsdelen. 

 

Hovrätten instämmer också i tingsrättens bedömning att Sanaa Alsaadi ska betala en del 

av kostnaderna för försvaret och målsägandebiträdet vid tingsrätten. Denna återbetal-

ningsskyldighet är så stor att kostnaden för försvaret i hovrätten ska stanna på staten.  
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HUR MAN ÖVERKLAGAR, se bilaga B 

Överklagande senast den 26 september 2019. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

_____________________________________________________________________ 

I avgörandet har deltagit hovrättslagmannen Johan Sjöö, hovrättsrådet Martin Nilsson 
(referent), tf. hovrättsassessorn Kristoffer Hallin Veres samt nämndemännen Peter 
Langerbeck och Peo Lindholm. Domarna är eniga. 
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HELSINGBORGS 
TINGSRÄTT
Avdelning 2

DOM
2019-03-12
meddelad i
Helsingborg

Mål nr: B 6620-18

Postadress
Box 712
251 07 Helsingborg

Besöksadress
Konsul Perssons
plats 1

Telefon
042-19 97 00
E-post: helsingborgs.tingsratt@dom.se
www.helsingborgstingsratt.domstol.se

Telefax
-

Expeditionstid
måndag - fredag
08:00-16:00

PARTER (Antal tilltalade: 1)

Tilltalad
SANAA Saad Inad Alsaadi, 19740714-8308
Grönkullagatan 17 C Lgh 1102
254 57 Helsingborg
Medborgare i Irak

Offentlig försvarare:
Advokat Johan Sederholm
Advokatfirman Sederholm AB
Drottninggatan 30-36
252 21 Helsingborg

Åklagare
Kammaråklagare Therese Umeflod
Åklagarmyndigheten
Åklagarkammaren i Helsingborg
Box 840
251 08 Helsingborg

___________________________________

DOMSLUT

Brott som den tilltalade döms för
Olaga tvång, 4 kap 4 § 1 st 1 men brottsbalken

2018-09-25

Påföljd m.m.
Fängelse 6 månader

Brottsofferfond
Den tilltalade åläggs att betala en avgift på 800 kr enligt lagen (1994:419) om
brottsofferfond.

Ersättning
1. Johan Sederholm tillerkänns ersättning av allmänna medel med 32 281 kr. Av beloppet

avser 21 390 kr arbete, 3 479 kr tidsspillan, 956 kr utlägg och 6 456 kr mervärdesskatt.
2. Katarina Drott tillerkänns ersättning av allmänna medel för arbete som

målsägandebiträde med 10 674 kr. Av beloppet avser 7 590 kr arbete, 949 kr tidsspillan
och 2 135 kr mervärdesskatt.

Bilaga A
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3. Av kostnaden för försvaret och målsägandebiträdet ska Sanaa Alsaadi till staten
återbetala 15 000 kr.

___________________________________
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YRKANDEN M.M. 

Åklagarens yrkande, se bilaga 1.  

 

Gabriella Sjöholm har inför huvudförhandlingen återkallat sitt yrkande om skade-

stånd.  

 

Sanaa Alsaadi har förnekat gärningen. Hon har vidgått att hon har träffat två män på 

Dalhemsvägen i Helsingborg den 25 september 2018 men hon har förnekat att hon 

ska ha uttalat något hot. 

 

ÅKLAGARENS SAKFRAMSTÄLLAN 

Sanaa Alsaadi är mamma till Mohanad Alqasem. Mohanad Alqasem och Gabriella 

Sjöholm är ett par. Vid tidpunkten för denna händelse hade de nyligen flyttat till en 

gemensam bostad på Dalhemsvägen i Helsingborg. Gabrialla Sjöholms mamma 

Mirsada Sjöholm bor också på Dalhemsvägen. Det är i anslutning till Mirsada Sjö-

holms bostad på Dalhemsvägen som hoten har uttalats.  

 

Vid denna tidpunkt var Gabriella Sjöholm gravid och väntade barn tillsammans 

med Mohanad Alqasem. Under utredningen har det framkommit att Sanaa Alsaadi 

och även Mohanad Alqasems familj i stort, ogillade relationen mellan Gabriella 

Sjöholm och Mohanad Alqasem. Framförallt hade de synpunkter på att Gabrialla 

Sjöholm hade blivit gravid.  

 

Vid gärningstillfället befann sig två män hos Mirsada Sjöholm. Det var Gabriella 

Sjöholms pappa Kennet Sjöholm och Pierre Khayat som har en son tillsammans 

med Mirsada Sjöholm. Vid detta tillfälle var Mirsada Sjöholm inte hemma utan hon 

var och handlade med Gabriella Sjöholm.  

 

Sanaa Alsaadi kom till Mirsada Sjöholms bostad på Dalhemsvägen och träffade 

Kennet Sjöholm och Pierre Khayat. Sanaa Alsaadi har då uttalat sådana hot som 
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angetts i åtalet i syfte att Gabriella Sjöholm och Mohanad Alqasem skulle genom-

föra en abort. Efter att Sanaa Alsaadi lämnat platsen kontaktade Kennet Sjöholm 

och Pierre Khayat Gabriella Sjöholm som tillsammans med sin mamma omgående 

åkte hem till moderns bostad. När Gabriella Sjöholm och Mirsada Sjöholm kom dit 

berättade Kennet Sjöholm och Pierre Khayat vad Sanaa Alsaadi ska ha sagt. Senare 

samma dag fick Mohanad Alqasem veta vad hans mamma hade sagt. Sanaa 

Alsaadis uttalanden fick så pass stor inverkan att Gabriella Sjöholm två veckor se-

nare gjorde abort. Härefter har det inte tagits några kontakter från Sanaa Alsaadis 

sida.   

 

SANAA ALSAADIS SAKFRAMSTÄLLAN 

Den påstådda graviditeten blev inte känd för Sanaa Alsaadi förrän efter den 25 sep-

tember 2018. Sanaa Alsaadi var upprörd när hon träffade de två männen, men det 

var eftersom hon var av uppfattningen att Gabriella Sjöholms familj understödde 

Mohanad Alqasems innehav och brukande av personbil trots att han inte hade kör-

kort. Det samtal Sanaa Alsaadi haft med Gabriella Sjöholms familj handlade bara 

om detta.  

 

UTREDNINGEN  

Åklagaren har åberopat den bevisning som framgår av bilaga 1. På Sanaa Alsaadis 

begäran har hennes make Ali Alqasem hörts som vittne.  

 

De hörda har berättat följande om händelsen. 

 

Gabriella Sjöholm 

Hon och Mohanad Alqasem blev ett par i maj eller juni 2018. I samband med att 

den nu aktuella händelsen inträffade fick de en gemensam lägenhet. I början eller 

mitten av augusti 2018 fick de veta att hon var gravid. Mohanad Alqasem var bar-

nets pappa. Hon har inte haft någon relation till Mohanad Alqasems familj. Hon har 

bara träffat hans pappa en gång. Det hade inte kommit på tal att de skulle träffa hans 
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familj. Det var inte en planerad graviditet och mycket hände just då. Hon tror att 

Mohanad Alqasems familj visste om att hon var gravid. Hon hade sagt till Mohanad 

Alqasem att han skulle berätta för dem. De pratade om detta någon gång i mitten av 

augusti.      

 

Tjafset mellan familjerna började när Sanaa Alsaadi hade varit hemma hos hennes 

familj. Det var mycket snack hemma om vad som hade hänt. Detta hände den 25 

september 2018 hemma hos hennes mamma. Hon var inte hemma när Sanaa 

Alsaadi kom dit, utan hon har fått veta vad som hände och sades genom Pierre 

Khayat och hennes mamma Mirsada Sjöholm. Hon fick först höra om vad som hade 

hänt på telefon och sedan var det prat om det hemma. Det var Pierre Khayat eller 

hennes pappa Kennet Sjöholm som ringde och berättade att Sanaa Alsaadi hade 

varit där och som bad dem att komma hem. Efter samtalet åkte hon och hennes 

mamma hem. När de kom hem pratade Pierre Khayat med hennes mamma och se-

nare pratade hennes mamma med henne om vad som hade hänt. Hon fick då veta att 

Sanaa Alsaadi hade varit där och att hon hade sagt att hon inte skulle behålla barnet. 

Det är det hon minns tydligast. Det har varit mycket tankar runt detta. Hon fick 

återberättat för sig att det hade sagts att hon inte skulle behålla barnet. Hon kan inte 

svara lika bra som Pierre Khayat på frågan om det ska ha uttalats något hot. Hon 

minns inte exakt vad som sades, mer än att hon inte skulle behålla barnet. När hon 

hörde detta mådde hon inte bra. Det var inte en rolig situation att inte komma över-

ens. Hon valde att ta bort barnet för att inget fungerade. De ville inte att hon skulle 

behålla barnet. Hon valde att göra såhär för barnets skull. Att Mohanad Alqasems 

familj inte ville att hon skulle behålla barnet var anledningen till att hon gjorde ab-

orten. De kom hem till hennes familj och visade att de inte ville det. Då kändes det 

inte rätt. Detta var i samband med att Pierre Khayat och hennes pappa var där och 

träffade Sanaa Alsaadi. Innan denna händelse inträffade har de varit hemma hos 

hennes mamma och knackat på dörren. Då gick Mohanad Alqasem ut och gick iväg 

med sin mamma.  
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Det var hennes beslut att genomföra aborten. Hon och Mohanad Alqasem pratade 

mycket om det, men i grund och botten var det hennes beslut att göra abort. Det var 

inget roligt beslut för det var inte det de ville. De hade inga planer på att ta bort bar-

net innan. Det är bara för att ”de” ville att hon skulle göra abort som hon faktiskt 

gjorde det. Hon har fått återberättat för sig att det ska ha uttalats hot men hon minns 

inte så tydligt. Hotet om att hon inte ska ”behålla det” sitter kvar. Pierre Khayat har 

berättat att det sagts att hon inte skulle behålla det, men hon minns inte exakt vad 

som sades. När hon pratade med polisen var det upprörda känslor. Hon kunde nog 

svara bättre då. Hon mindes bättre när hon hördes av polisen.  

 

Åklagaren har under huvudförhandlingen läst upp följande anteckning ur polisför-

hör som hölls med Gabriella Sjöholm den 14 november 2018. 

Men Sanaa kom ju dit en gång till trots detta och det var den gången när min pappa 

Kennet och Pierre satt på baksidan hemma hos mamma. Då hade Sanaa sagt att jag 

skulle göra abort, att jag skulle få ett skott i huvudet, att det redan var på väg en 

kille från Stockholm som skulle göra detta, att jag hade en vecka på mig att göra 

abort och att hon visste vart vi bodde jag och Mohanad.  

Under huvudförhandlingen har Gabriella Sjöholm på fråga från åklagaren om hon 

uppgett till polisen detta svarat ja, att hon inte har hittat på, men att hon inte kan 

svara så bra i dag. Det kan stämma att någon berättat att Sanaa Alsaadi sagt så här.    

 

Åklagaren har vidare läst upp följande från ovan nämnda polisförhör. 

Hon hade även sagt att om jag valde att behålla barnet så skulle jag inte få föda på 

ett normalt sätt utan jag skulle få spy upp ungen. 

Under huvudförhandlingen har Gabriella Sjöholm uppgett att detta kan stämma.  

 

Hon fick polisförhöret uppläst för sig efteråt. Då hade hon inte några synpunkter på 

det som nedtecknats av polisen. Då var hon mer upprörd än nu. Hon vill lämna detta 

bakom sig och gå vidare. Hon mår bra nu. De första en till två månaderna efter detta 

mådde hon inte så bra men hon mår bra nu. Ingen mår bra över att ta bort ett barn. 
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Att göra aborten var hennes vilja för hon valde det för barnets framtid. Men hon 

hade behållit barnet om detta inte hade hänt.  

 

Hon vet inte om det framfördes till Mohanad Alqasems familj att hon hade gjort 

abort men hon vet att de ville veta. Hon har inte talat om det för dem. De hade sagt 

till Pierre Khayat att de ville veta.  

 

Hon och Mohanad Alqasem bor tillsammans i gemensam bostad sedan mitten av 

september 2018. Innan dess bodde de hemma hos deras respektive föräldrar. Pierre 

Khayat har varit hennes styvfar. Det hon fått höra om vad Sanaa Alsaadi ska ha sagt 

har hon fått höra via sin mamma som har fått uppgifterna av Pierre Khayat.  Unge-

fär två veckor efter den 25 september 2018 genomförde hon aborten i Helsingborg.  

 

Mohanad Alqasem 

Han och Gabriella Sjöholm har varit tillsammans sedan sommaren 2018. De fick en 

gemensam lägenhet den 14–15 september 2018. Innan har han inte haft några pro-

blem med relationen till sin familj. Innan han och Gabriella Sjöholm flyttade ihop 

bodde han hemma hos sina föräldrar. Det var inga problem hemma innan det med 

aborten. Hans föräldrar hade inga synpunkter på hans och Gabriella Sjöholms relat-

ion innan hon blev gravid. Han minns inte exakt när hans föräldrar fick veta att hon 

var gravid, men det var precis efter att hon hade blivit det. Det var han som berät-

tade det för sin mamma. Då sa hon inget. Han minns inte exakt vad som hände där-

efter. Han minns inte vad hans föräldrar sa till honom. De berättade för honom att 

de inte tyckte om det men han minns inte vad de sa. De ville inte att de skulle vara 

tillsammans eller att de skulle få barnet. Det har inte varit någon kontakt mellan 

hans familj och Gabriella Sjöholm. Frågan vad som förevarit mellan familjerna får 

ställas till Pierre Khayat. Han känner till att hans familj inte ville att de skulle ha 

barnet och att de inte ville att de skulle vara tillsammans. Han fick denna informat-

ion i september eller oktober 2018. Det är Pierre Khayat som har berättat för ho-

nom. Han minns inte om det var i anslutning till att något särskilt hade hänt som 
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Pierre Khayat berättade. Han vet inte exakt vad som hänt. Det han minns är att Pi-

erre Khayat sa till honom att hans mamma hade kommit och att hans mamma inte 

ville att han skulle vara med Gabriella Sjöholm. Detta inträffade i Mirsada Sjö-

holms bostad och Kennet Sjöholm var där när det hände. När Pierre Khayat berät-

tade om detta för honom var det bara de två som var tillsammans. Han vet inte om 

det är någon annan som har berättat om vad som ska ha hänt. Han minns inte i detalj 

vad han och Gabriella Sjöholm sagt till varandra om detta och om allt som hänt 

mellan dem och om barnet. Det går inte att komma ihåg allt. De har pratat om att 

Gabriella Sjöholm var gravid. De gjorde abort för sitt eget bästa, för att de skulle 

fortsätta vara tillsammans. Det gick inte så bra under den tiden. Det har hänt myck-

et. Han har också sina egna problem. Aborten var bådas beslut. Hade de inte gjort 

aborten hade de inte varit tillsammans i dag. Det hade inte funkat i tiden att behålla 

barnet. De hade problem i relationen. De har lärt känna varandra mer. Det är bara 

det. För hans egen del spelade det inte någon roll att hans familj inte tyckte det var 

bra med att de skulle få barn men Gabriella Sjöholm blev påverkad av det och 

mådde dåligt för att hon gjorde abort. För Gabriella Sjöholm hade hans familjs in-

ställning betydelse, men inte för hans egen del. Han har inte någon relation med sin 

familj i dag. Han vill inte träffa dem. Han vill inte ha med sin familj att göra. Han 

känner till något om hot som uttalats inför Pierre Khayat men han minns inte vad 

som ska ha sagts. Han vet ”något sånt” om hoten. Han minns inte hur han och Ga-

briella Sjöholm reagerade. Det stämmer att Gabriella Sjöholm inte har träffat hans 

familj. Anledningen till det är att Gabriella Sjöholm har jobbat och han själv har 

varit utomlands.  

 

Det stämmer att hans mamma har varit hemma hos Gabriella Sjöholms mamma och 

knackat på dörren. Det var en gång när han hade stängt av sin mobiltelefon. Det var 

inget tal om hans och Gabriella Sjöholms relation då. Hans mamma har haft kontakt 

med Pierre Khayat men det var inte vid det tillfället han nu berättat om. Han vet inte 

varför de hade kontakt. Han har inte något körkort men han har många bilar och han 

kör bil utan att ha körkort. Ingen har berättat för hans familj om aborten.  
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Sanaa Alsaadi 

Hon började uppmärksamma att hennes son Mohanad Alqasem började förändras. 

Tidigare hade de haft en kompisrelation. Helt plötsligt började han övernatta borta 

och stänga av sin telefon. Hon är rädd om sitt barn. Sedan fick hon veta att han hade 

en flickvän. För henne är det normalt att han har en flickvän. Det är hans rätt. De 

visste att hans flickvän bodde på Dalhem. Vid ett tillfälle när han hade telefonen 

avstängd hade hon tänkt anmäla honom försvunnen. De kontaktade personer som 

visste att han hade en flickvän som bodde på Dalhem. Hon fick adressen och gick 

och knackade på men ingen öppnade dörren. Hon hörde att det fanns personer där 

inne. Efter en stund öppnade Mohanad Alqasem dörren och följde med henne.  

 

Hon fick veta att hennes son fick använda Gabriella Sjöholms pappas garage och att 

han hade en bil där. Det skrämde henne att hennes son körde bil olovligt. Det var en 

fara både för honom själv och andra och hon kan inte acceptera det. Deras planering 

var att Mohanad Alqasem skulle ta sitt körkort så han kunde starta ett bilföretag.  

 

Anledningen att hon gick hem till Gabriella Sjöholms mamma var för hon ville 

prata med dem om att hennes son olovligen körde bil. När hon kom dit såg hon att 

några satt och rökte på bakgården. Hon gick in på gården och hälsade och presente-

rade sig. Hon insåg att en av männen som var där, som visade sig vara Pierre 

Khayat, talade arabiska. Den mannen presenterade Gabriella Sjöholms pappa Ken-

net Sjöholm för henne. Hon uppfattade det som att Kennet Sjöholm var rejält beru-

sad. Hon pratade med dem båda. Hon och Pierre Khayat pratade arabiska med 

varandra. Hon sa att hon var där för att prata med Gabriella Sjöholms mamma. Pi-

erre Khayat svarade att hon inte var hemma. Hon talade med dem om att det var 

farligt för hennes son och för allmänheten att hennes son körde bil. Garaget som 

bilen stod i tillhörde Gabriella Sjöholms pappa. Pierre Khayat sa till henne på ara-

biska att ”den här familjen är det något fel på allihop, men jag är så illa tvingad för 

jag har ett barn med mamman”. Hon sa till Pierre Khayat att hon hade satsat mycket 

på sin sons uppfostran och att hon önskade att han skulle gå vidare i livet på rätt sätt 
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och att hon nu var säker på att de använde honom till saker som var fel. Detta var 

inte den 25 september 2018. Hon sa till Pierre Khayat att de som vuxna borde sätta 

stopp för det som är fel när det händer. Hon visste inte vid detta tillfälle att Gabri-

ella Sjöholm var gravid. Om hon nu verkligen hade blivit gravid så var det deras 

sak, inte hennes.   

 

Någon dag ringde det från ett hemligt nummer till hennes mans telefon. Det var 

Pierre Khayat som talade på arabiska. Pierre Khayat sa till hennes man att ”när det 

gäller din son så har han gett många falska löften”.  Pierre Khayat berättade då 

också att Gabriella Sjöholm var gravid men att de hade bestämt sig för att göra ab-

ort. Hennes man svarade då att detta beslut har de inte med att göra eftersom det 

handlar om vuxna människor. Detta var ett samtal som hennes man hade med Pierre 

Khayat, men hon hörde det eftersom det var på högtalarfunktionen. Det var via 

detta samtal som de fick veta att Gabriella Sjöholm var gravid. Detta samtal kom 

efter att Mohanad Alqasem hade flyttat hemifrån. Han flyttade hemifrån den 21 

september 2018. Samtalet kom efter att hon hade varit hemma hos Gabriella Sjö-

holms mamma. Detta kan ha varit i oktober 2018. Hon tänkte inte något vidare på 

informationen hon fick eftersom det inte angick henne. Hon tänkte att hennes son 

borde leva på rätt sätt. Hennes enda anledning att gå hem till Mirsada Sjöholm den 

25 september 2018 var för att prata om att hennes son hade en bil i Gabriella Sjö-

holms pappas garage och att han körde bil olovligt. Vid detta möte uttalades det 

absolut inte några hot. Det pratades inte om någon abort. Hon har inte träffat Kennet 

Sjöholm eller Pierre Khayat innan den 25 september 2018. Det finns inte någon 

osämja dem emellan. Hon skulle omöjligen ha uttryckt hot riktade mot Gabriella 

Sjöholm och Mohanad Alqasem vid detta tillfälle. Kanske säger de som de gör även 

om det inte stämmer på grund av att hon sa att det var ett brott att de lät Mohanad 

Alqasem köra bil. En annan anledning till att de säger att hon ska ha uttalat hot kan 

vara att hon sa att de hade använt hennes son till fel saker. Hennes son förändrades 

på bara några dagar, som om han blivit hjärntvättad. Det de har berättat att hon ska 

ha sagt är felaktigt.  
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Hon har inte haft någon synpunkt på Gabriella Sjöholms och Mohanad Alqasems 

relation. Hon tycker inte att det är ett problem att Gabriella Sjöholm och Mohanad 

Alqasem inte har samma religion. Deras religion tillåter att man har en fru som har 

en annan trosuppfattning. Om hennes son har sagt att hon tycker att det förhållandet 

att de har olika religion är ett problem så har han fel.     

 

Hennes man fick ett telefonsamtal av Pierre Khayat. Hennes egna kontakt med Ga-

briella Sjöholms familj efter den 25 september 2018 är att hon fick ett SMS-

meddelande av Mirsada Sjöholm där hon meddelade att Gabriella Sjöholm hade en 

tid i Lund för abort. Detta för att Mohanad Alqasem ljuger för Gabriella Sjöholm 

och för att han hade gett henne falska löften. Det var förvånande att de fick SMS-

meddelandet om tid för aborten. Det skickades till hennes mans telefon. Eftersom 

avsändarnumret framgick ringde hon tillbaka. Då svarade ett barn och samtalet av-

bröts. Sedan ”återkom” samtalet till hennes mans telefon. Hon fick då prata med 

Mirsada Sjöholm. Hon frågade Mirsada Sjöholm varför hon skickade SMS-

meddelande till hennes mans telefon. Mirsada Sjöholm svarade då samma sak som 

Pierre Khayat hade sagt, nämligen att Gabriella Sjöholm hade bestämt sig för att 

göra abort. Mirsada Sjöholm grät och var ledsen. Hon sa till Mirsada Sjöholm att 

om de behövde hjälp ställde hon upp, exempelvis om de behövde någon som körde 

dem dit. Hon sa också att hon önskade att Gabriella Sjöholm skulle träffa en person 

som passade ihop med henne. Mirsada Sjöholm sa att Mohanad Alqasem hade lovat 

mycket och det var därför.  Hon minns inte vilket datum hennes man fick telefon-

samtalet från Pierre Khayat, men de hade inte fått det innan den 25 september 2018. 

Hon vet inte varför Pierre Khayat och Kennet Sjöholm skulle ha någon anledning 

att ljuga om detta.        

 

Pierre Khayat  

Han har träffat Sanaa Alsaadi vid två tillfällen men han kan i dag inte komma ihåg 

exakta datum för de olika händelserna.  
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Han har en son med Gabriella Sjöholms mamma Mirsada Sjöholm. Hans son Char-

lie bor med Mirsada Sjöholm. De har en bra relation. Han har träffat Mohanad 

Alqasem i samband med att han har besökt Gabriella Sjöholm.  

 

Första gången han träffade Sanaa Alsaadi var när han var hemma hos Mirsada Sjö-

holm för att träffa sin son. Han skulle åka och arbeta kl. 20.00. Det knackade på 

dörren men han öppnade först inte dörren eftersom det inte är hans hem. Han skulle 

cykla till sitt jobb och träffade då Sanaa Alsaadi och hennes man på parkeringen vid 

Mirsada Sjöholms bostad. Han började prata med dem på arabiska. Han förklarade 

att enda anledningen till att han var där han var berodde på att han har en son med 

Mirsada Sjöholm. Sanaa Alsaadi sa till Mirsada Sjöholm att ”ni har en vecka på er 

att göra abort eftersom religionen kommer emellan och de är inte gifta”. Mirsada 

Sjöholm förklarade att hon inte kan påverka Gabriella Sjöholms beslut. Därefter 

gick Sanaa Alsaadi och hennes man därifrån. Eftersom han själv är arab vet han att 

det skulle bli problem. I deras länder får man inte barn med en tjej om man inte gif-

ter sig. Vid detta tillfälle visste Sanaa Alsaadi om att Gabriella Sjöholm var gravid. 

Det var därför hon kom dit. Det var vid detta tillfälle som han själv fick veta att 

Gabriella Sjöholm var gravid.   

 

Denna händelse skedde ungefär två veckor innan nästa händelse. Vid händelse 

nummer två satt han tillsammans med Kennet Sjöholm hemma hos Mirsada Sjö-

holm. De satt och drack kaffe på balkongen när han såg Sanaa Alsaadi. Sanaa 

Alsaadi letade efter Mirsada Sjöholm. Han sa till Sanaa Alsaadi att Mirsada Sjö-

holm inte var hemma. Han presenterade Sanaa Alsaadi och Kennet Sjöholm för 

varandra. Sedan pratade han med Sanaa Alsaadi på arabiska. Sanaa Alsaadi var arg 

och stressad över situationen. Det hade inte blivit en abort inom en vecka. Kennet 

Sjöholm förstod ingenting. Han visste inte om att Gabriella Sjöholm var gravid. 

Han berättade då för Kennet Sjöholm att hans dotter var gravid med Sanaa Alsaadis 

son. Han sa till Sanaa Alsaadi att om hon ville prata med någon fick hon prata med 

Gabriella Sjöholms pappa. Sanaa Alsaadi var arg och sa ”om hon inte gör det har 
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jag folk och kan döda henne och honom för detta accepterar jag inte det är emot 

kulturen”. Han frågade Sanaa Alsaadi varför hon kom hem till Mirsada Sjöholms 

bostad eftersom Gabriella Sjöholm och Mohanad Alsaadi hade flyttat och att hon 

fick gå hem till dem och hota dem. Sanaa Alsaadi sa att hon visste det och att de 

hade ordnat med övervakningskameror på grund av detta. Han sa till Sanaa Alsaadi 

att han inte ville blanda sig i det hela men att han inte ville att någon skulle uttala 

hot där eftersom hans son var där. Han sa att han inte brydde sig om vad hon gör 

med de andra. Sanaa Alsaadi svarade att inget skulle komma att hända där. Sanaa 

Alsaadi fortsatte prata med Kennet Sjöholm. Kennet Sjöholm uppfattade det som 

hot när hon sa att hon skulle ”fixa folk”. Kennet Sjöholm svarade då att han också 

skulle ”fixa folk” för han tålde inte att Sanaa Alsaadi hotade hans dotter. Kennet 

Sjöholm var förvånad eftersom ingen hade talat om för honom att Gabriella Sjö-

holm var gravid. Kennet Sjöholm har psykiska problem och klarar inte av så myck-

et. Sanaa Alsaadi sa till Kennet Sjöholm att han skulle påverka sin dotters beslut. 

Kennet Sjöholm svarade då att det inte fungerar på det sättet i Sverige utan att Ga-

briella Sjöholm bestämmer själv. Sanaa Alsaadi hotade och det var tydligt att hon 

tyckte att abort måste göras. Hon menade att Mohanad Alqasems liv skulle komma 

att förstöras. Mohanad Alqasem hade inget arbete. Sanaa Alsaadi hotade att hon 

skulle döda dem. Hon var hotfull och arg. Hon sa att hon skulle döda både Gabriella 

Sjöholm och Mohanad Alqasem. Hon sa även att ”hon har folk och hon kan fixa 

folk för hon har pengar”. Hon sa att hon kunde ordna att de kunde döda. Sanaa 

Alsaadi pratade med honom på arabiska. Efter detta lämnade Sanaa Alsaadi platsen. 

Efter hon hade gått skickade Kennet Sjöholm ett SMS-meddelande till Gabriella 

Sjöholm och berättade att Sanaa Alsaadi varit där och att de skulle prata. Det blev 

oroligt hemma hos dem. Gabriella Sjöholm var tillsammans med Mirsada Sjöholm 

och handlade på Väla vid tillfället. De kom hem. Han och Kennet Sjöholm berät-

tade för Mirsada Sjöholm och Gabriella Sjöholm vad som hade hänt. Mirsada Sjö-

holm tyckte att de inte kunde acceptera detta och gjorde en polisanmälan samma 

dag. Gabriella Sjöholm var orolig och livrädd. Hon låste in sig och grät. Hon mådde 

inte bra under denna tid. Han tror att Gabriella Sjöholm kontaktade Mohanad 
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Alqasem. De skickade även SMS-meddelande. Det var Gabriella Sjöholm och Mir-

sada Sjöholm som hade kontakt med Mohanad Alqasem.    

 

Mohanad Alqasem pratade med honom om att Gabriella Sjöholm var ledsen över 

situationen. Mohanad Alqasem ville inte att Gabriella Sjöholm skulle göra abort. 

Han ville behålla barnet. Han ville stå emot sin familj men han sa att beslutet var 

Gabriella Sjöholms.   

 

Det var en lättnad för Gabriella Sjöholm att göra aborten. Hon kände sig otrygg 

med Mohanad Alqasem eftersom han försvann när detta hände och han sa att hon 

skulle behålla barnet. Gabriella Sjöholm var tveksam. Hon tyckte det var bäst att 

göra abort. Han vet inte vad som hände sedan mer än att Gabriella Sjöholm gjorde 

abort. Nu har Gabriella Sjöholm och Mohanad Alqasem flyttat ihop. Han har inte 

pratat med Sanaa Alsaadi efter det tillfället men han har pratat med Sanaa Alsaadis 

man. Han ringde och pratade på arabiska. Han sa att Mirsada Sjöholm skulle följa 

med när Gabriella Sjöholm gjorde aborten. Han vet inte om de informerade Sanaa 

Alsaadi om att aborten hade genomförts.   

 

Han tror att det pratades om körkort i samband med att han och Mirsada Sjöholm 

träffade Sanaa Alsaadi och hennes man ute på parkeringen. Han kommer inte ihåg 

riktigt. Han har inte pratat om händelsen på parkeringen, som inträffade ungefär 14 

dagar innan den 25 september 2018, när han hördes av polisen. Polisen frågade inte 

om det.    

 

Kennet Sjöholm tar mediciner på grund av att han inte mår psykiskt bra. Han är 

alltid lite sluddrig. De hade inte druckit alkohol den 25 september 2018. Han skulle 

iväg och arbeta så för egen del hade han bara druckit kaffe. 

 

Mohanad Alqasem ska ha sagt till Gabriella Sjöholm att han hade berättat för sin 

mamma om graviditeten, men det hade han inte. Sanaa Alsaadi fick veta när de träf-
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fades första gången på parkeringen att Gabriella Sjöholm var gravid. Mirsada Sjö-

holm och Sanaa Alsaadi pratade om det då och då sa Sanaa Alsaadi att de hade en 

vecka på sig att göra abort.   

 

Kennet Sjöholm  

Han är Gabriella Sjöholms pappa. Han känner inte Mohanad Alqasem så bra men 

han tycker det är en trevlig kille. De har inte träffats så många gånger. Han vet att 

Sanaa Alsaadi är Mohanad Alqasems mamma. Händelsen hemma hos Mirsada Sjö-

holm är han nu inte säker på när den inträffade. Han vet vilken händelse det handlar 

om. Han satt och drack kaffe med Pierre Khayat i Mirsada Sjöholms uterum. Sanaa 

Alsaadi kom dit och var aggressiv och sa att ”hon skulle börja jobba om det inte 

blev någon förändring”. Sanaa Alsaadi och Pierre Khayat pratade mestadels på ara-

biska men hon sa lite på svenska. Detta var första gången han träffade Sanaa 

Alsaadi så när hon kom visste han först inte vem det var. Det var Pierre Khayat som 

förklarade för honom att det var Mohanad Alqasems mamma som kom. Han pra-

tade också lite själv med Sanaa Alsaadi men han kommer inte ihåg några detaljer. 

Först var det Pierre Khayat och Sanaa Alsaadi som pratade. Det var en aggressiv 

stämning från hennes sida. Hon skällde och höjde rösten och gestikulerade med 

fingret. Han hade hört att Sanaa Alsaadi hade varit där innan och att hon då hade 

pratat med Mirsada Sjöholm. Han vet inte vad det samtalet handlade om. Han lider 

av depression så de talade inte om allt för honom eftersom de inte ville att han 

skulle bli upprörd. Vid detta tillfälle pratade han med Sanaa Alsaadi men han minns 

inte så mycket av vad hon sa. Hon sa ”jag har varit här två gånger nu börjar jag 

jobba om blir det inte någon förändring”. Hon sa det på ett hotfullt sätt.  Han frå-

gade henne vad hon menade. Hon pratade arabiska med Pierre Khayat. Hon har nog 

sagt mer men han kommer inte ihåg vad. Han fick inget svar på vad hon menade. 

Han minns inte vad hon menade med att ”hon skulle börja jobba”. När han pratade 

med polisen på telefon var han inte nykter. Han kommer därför inte ihåg vad han sa 

till polisen.    
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Under huvudförhandlingen har åklagaren föredragit följande som nedtecknats i po-

lisförhör som hållit med Kennet Sjöholm den 17 oktober 2018.  

Så sade kvinnan ”nu har jag varit här två gånger och nästa gång jag kommer så 

börjar jag jobba”. Då frågade jag vad hon menade med det. Kvinnan sa då att ”de-

ras förhållande inte är acceptabelt och jag kommer se till att någon skjuter Gabri-

ella om hon behåller barnet”.  

Under huvudförhandlingen har Kennet Sjöholm kommenterat detta med att han i 

dag inte kommer ihåg om någon sagt detta till honom.  

 

Vidare har åklagaren föredragit följande från förhöret.  

Sen sa hon, ”jag vet att min son har kameror i lägenheten men det hjälper inte. Jag 

har betalt 200 000 kr för min sons samhörighet med maffian, 

Jag kan betala han från Stockholm, han kan skjuta Gabriella för samma peng”.   

Under huvudförhandlingen har Kennet Sjöholm kommenterat detta med att han inte  

vet om han kan ha hört detta från Pierre Khayat.  

 

Han har förstått det som att hans dotter var hotad. Han vill hjälpa henne. Han har 

hört att Sanaa Alsaadi inte accepterar att Gabriella Sjöholm och Mohanad Alqasem 

är tillsammans eller att Gabriella Sjöholm var gravid. 

 

Efter att Sanaa Alsaadi hade gått därifrån satt han och Pierre Khayat och pratade lite 

och därefter gick han hem till sig. Han tror inte att han hade någon kontakt med 

eller träffade Gabriella Sjöholm den dagen. Hans dotter har säkert fått veta om 

denna händelse men han vet inte riktigt. Han har inte berättat det för henne. Han vet 

inte om Pierre Khayat tog kontakt med Gabriella Sjöholm efter denna händelse. 

Efteråt när han och Gabriella Sjöholm har pratat om detta har hon bara sagt till ho-

nom att han inte ska oroa sig. Hans dotter är stark. Hon håller sånt här för sig själv.   

Han vet inte varför Sanaa Alsaadi kom hem till Mirsada Sjöholms lägenhet aktuell 

dag. Han kände till att Gabriella Sjöholm var gravid. Det hade Pierre Khayat berät-

tat för honom ett tag innan denna händelse. Han hade också berättat att någon hade 
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varit där någon gång tidigare. Han vet inte om Gabriella Sjöholm har gjort abort 

eller om hon har fått missfall. Han har hört olika. Pierre Khayat sa till honom att 

Gabriella Sjöholm hade blivit utsatt för hot och blivit trakasserad. Mirsada Sjöholm 

sa att Gabriella Sjöholm gråter hela tiden. Gabriella Sjöholm var väl orolig för om 

hon skulle behålla barnet eller inte. Han vet inte om Sanaa Alsaadi nämnde något 

om Mohanad Alqasems bilkörning.   

  

Mirsada Sjöholm 

Hon är Gabriella Sjöholms mamma. Hon känner Mohanad Alqasem eftersom han är 

hennes dotters pojkvän. De har varit hemma hos henne. Hon tror att hennes dotter 

och Mohanad Alqasem träffades för ungefär nio till tio månader sedan. När de träf-

fades bodde Gabriella Sjöholm hemma hos henne. Nu har Gabriella Sjöholm och 

Mohanad Alqasem flyttat ihop.  

 

Hon har känt till att Gabriella Sjöholm var gravid. Gabriella Sjöholm berättade det 

för henne när hon var gravid i andra veckan, någon gång i slutet av juli/början av 

augusti 2018. Aborten gjordes i vecka tio. Gabriella Sjöholm mådde väldigt dåligt 

över detta. Hon hade mardrömmar varje natt och var i något skede självmordsbenä-

gen. Anledningen till detta var för att hon tvingades göra aborten. Gabriella Sjö-

holm var överlycklig och glad fram till dess att Mohanad Alqasems familj visade att 

de inte accepterade det. Hon fick veta att Mohanad Alqasems familj var emot gravi-

diteten när Mohanad Alqasems mamma knackade på hennes dörr och presenterade 

sig. Hon frågade efter hennes dotter. När hon gick och skulle hämta sin dotter sa 

Mohanad Alqasem till henne att hon inte skulle gå dit. Mohanad Alqasem tog sina 

saker och gick ut och stängde dörren om sig. Hon fick veta av Gabriella Sjöholm att 

det var Mohanad Alqasems mamma. Pierre Khayat skulle till sitt arbete och strax 

efter att han hade gått iväg kom han tillbaka och sa att Mohanad Alqasems mamma 

och pappa stod runt hörnan. Hon tog då på sig och gick ut och mötte dem på parke-

ringen. Sanaa Alsaadi och hennes make var där. Sanaa Alsaadi sa till henne att ”det 

är oacceptabelt att din dotter är gravid och vi accepterar inte det i vår religion och 



18

   

HELSINGBORGS  

TINGSRÄTT 

 

Avdelning 2 

DOM 

2019-03-12 

B 6620-18 

 

 

 

 

 

det är måndag i dag och hon har till måndag på sig att göra abort”. Sanaa Alsaadi 

dumförklarade sin son och sa att han var dum i huvudet och att det inte var en bra 

man att ha. Hon sa att ”din dotter är bra och ska inte förstöra sitt liv med min son”. 

Hon svarade att hon förstod vad hon menade och sen var det inte mer med det.  

 

Hon och Gabriella Sjöholm skulle boka en tid för abort på Helsingborgs lasarett där 

de fick en tid. Sedan ringde hon till Malmö och fick en tidigare tid. De träffade och 

pratade med barnmorskan som skulle återkomma för man skulle ta en tablett innan 

Gabriella Sjöholm skulle föda ut det döda barnet. Efter detta möte visste Gabriella 

Sjöholm inte vad hon ville. Hon var rädd för konsekvenserna.  

 

Hon träffade Sanaa Alsaadi och hennes man på parkeringen på en måndag och det 

var två dagar efter det mötet som hon och Gabriella Sjöholm och träffade barn-

morskan i Malmö. Gabriella Sjöholm tvivlade och visste inte vad hon skulle göra. 

Hon valde till slut att inte göra aborten vid detta tillfälle. Mirsada Sjöholm ringde 

och berättade detta för Sanaa Alsaadi som då sa ”då vet jag” och att hon skulle 

”lämna ärendet till sin make”. Efter detta var Gabriella Sjöholm mycket tveksam till 

vad hon ville göra. Hon var rädd att de skulle göra henne och familjen illa. Till slut 

gick hon till Helsingborgs lasarett på den inbokade tiden de fått sedan tidigare och 

Gabriella Sjöholm genomförde aborten där.  

 

Det har varit flera kontakter med Sanaa Alsaadis familj med anledning av detta. Det 

har ifrågasatts vad som skulle hända och de krävde även papper på att aborten var 

gjord. Detta har de inte lämnat över. Hennes dotter har gjort en sak som kommer att 

följa henne hela livet. Efter allt detta hänt har de inte hört något mer från Mohanad 

Alqasems familj.  

  

Den 25 september 2018 var hon och Gabriella Sjöholm på Väla. Kennet Sjöholm 

och Pierre Khayat var i hennes bostad. Sanaa Alsaadi kom dit. Det var Pierre 

Khayat eller Kennet Sjöholm som meddelade henne detta via ett SMS-meddelande 
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om att Mohanad Alqasems mamma varit där igen. Hon svarade i SMS att de skulle 

komma hem. Kennet Sjöholm berättade då att Sanaa Alsaadi sagt till Kennet Sjö-

holm att ”jag ska börja jobba”. Då ska han ha svarat ”Då ska jag med börja jobba”. 

Man kan tolka detta på olika vis men hon tolkade det som ett hot i meningen att hon 

skulle få göra något åt saken själv. Sanaa Alsaadi ska ha sagt mer saker men hon 

kan inte komma ihåg exakt vad. Hon har förstått att Sanaa Alsaadi till Pierre Khayat 

ska ha sagt att om Gabriella Sjöholm och Mohanad Alqasem inte lämnar varandra 

så tar hon avstånd från honom och då kommer hon att skada både Gabriella Sjö-

holm och Mohanad Alqasem. Hon vet inte om detta var precis innan aborten eller 

precis efter. Det kan stämma att detta sades precis innan aborten. Detta fick hon 

återberättat för sig samma dag när hon kom hem från Väla. Då var hon själv, Gabri-

ella Sjöholm, Pierre Khayat och Kennet Sjöholm där. Gabriella Sjöholm blev 

chockad och gick in på sitt rum och fick panik. Hon kan inte komma ihåg om Mo-

hanad Alqasem var där vid detta tillfälle. Gabriella Sjöholm berättade för Mohanad 

Alqasem att Sanaa Alsaadi varit hemma hos Mirsada Sjöholm. Det skedde i samma 

stund. Hon skickade ett SMS till honom direkt. Mohanad Alqasem har via Gabriella 

Sjöholm och Pierre Khayat fått veta vad som sagts samma dag.  

 

Det som gjorde att Gabriella Sjöholm genomförde aborten var att hon var livrädd 

för att någon skulle ta livet av henne. Gabriella Sjöholm har uppfattat helheten av 

det som hänt som ett hot. ”Måndag till måndag” skulle barnet vara borta och att 

Sanaa Alsaadi sa att hon skulle ”lägga detta i sin makes händer” är ett hot. När hon 

sa till Kennet Sjöholm att hon skulle ”börja jobba med det här” är också ett hot. 

Gabriella Sjöholm var rädd och tolkade det på det sättet att de skulle göra henne illa 

eller ta livet av henne.         

 

Under huvudförhandlingen har åklagaren föredragit följande som nedtecknats i po-

lisförhör som hållits med Mirsada Sjöholm den 1 november 2018.  
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”Sen kom vi hem och jag ville ha info om vad som hade hänt och Pierre berättade 

att kvinnan hade varit här och att hon hade hotat med att de kommer döda Gabri-

ella och mohanad om de inte gör abort.” 

Under huvudförhandlingen har Mirsada Sjöholm kommenterat detta med att hon 

kommer ihåg detta. Hon fick höra detta av Pierre Khayat. Anledningen att hon inte 

sa detta innan under förhöret är att hon inte minns allt exakt. Hon känner igen det 

som nu har lästs upp.  

 

Hon har inte själv sett att Mohanad Alqasem kör bil. Han har sagt att han har bilar 

och att han har kört. Han har också sagt att han inte har körkort. När hon första 

gången träffade Sanaa Alsaadi, på parkeringen, sa Sanaa Alsaadi att hennes son 

körde bil utan körkort och att han har Kennet Sjöholms garage. Sanaa Alsaadi 

tyckte det var ”för jävligt” att han inte hade körkort.        

 

Ali Alqasem  

Han är gift med Sanna Alsaadi. Han känner till Gabriella Sjöholm via sin son.   

När deras son inte hade varit hemma på två dagar och när de frågade runt fick de 

uppgifter om att han var hos Gabriella Sjöholm. Då gick hans fru dit och hämtade 

hem honom. Han var inte med vid det tillfället. Det stämmer inte att han var med på 

en parkeringsplats tillsammans med Sanaa Alsaadi. Han har reumatisk sjukdom och 

kan inte gå ut. 

 

En gång besökte Gabriella Sjöholm och Mohanad Alqasem honom i hans affär. Det 

var någon gång i mitten av oktober 2018. Mohanad Alqasem ville ha pengar. Han 

hade lånat pengar från sin faster som hon ville ha tillbaka. Han körde ut sin son.  

 

Han tror att det var Gabriella Sjöholms mammas make som kontaktade honom och 

berättade att Gabriella Sjöholm var gravid. Den som kontaktade honom talade ara-

biska. Han tror att mannen hette Pierre. Anledningen att mannen kontaktade honom 

var för hans fru hade varit hemma hos dem. Han satte på högtalartelefonen så hans 
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fru skulle kunna höra samtalet. Mannen presenterade sig och sa att ”min frus dotter 

är gravid med din son”. Vidare sa han att ”vi har fått veta att din son är en lögnare 

och att han har lurat henne”, ”han har inte hållit sina löften och tjejen är gravid och 

vill bli av med fostret”. Han befarade då att tjejen kanske var omyndig. Mannen sa 

också ”din son är fast i den familjen och den familjen är skräp”. De hade ett mycket 

vänskapligt samtal. Det var först genom detta samtal han fick veta att Gabriella Sjö-

holm var gravid. Detta samtal var cirka en vecka efter den 25 september 2018. Hans 

fru visste inte heller om detta innan mannen ringde dem.   

 

Han har talat med Pierre Khayat vid fler tillfällen efter det första samtalet. Han frå-

gade Pierre Khayat om han visste om att hans son körde bil utan körkort. Det visste 

han. Att Pierre Khayat sa till dem att han inte ville inblandad i det hela kan ha berott 

på att Pierre Khayat kanske var rädd att de skulle tala om för sociala myndigheter 

att Mohanad Alqasem körde bil utan körkort och att Pierre Khayats son åkt med i 

bilen.  

 

Senare kom det ett SMS-meddelande där det stod att de skulle göra abort i Lund. 

Han svarade ok. Därefter ringde hans fru till dem. De tyckte synd om dem. Hur det 

än är så var det ju deras sons barn och ett barn som hörde hemma hos dem. Hans fru 

erbjöd sig att köra dem till Lund men Gabriella Sjöholms mamma tackade nej. Nå-

gon vecka senare ringde den libanesiske mannen igen. När han började prata blev 

han fundersam om mannen var ute efter pengar. Mannen sa uttryckligen att han 

ville ha pengar eller så skulle han sätta dem i en fälla. Han sa ”vi kommer göra oss 

av med barnet men det här kostar ju”. Han svarade då mannen att svensk sjukvård 

är gratis. Då svarade mannen att Gabriella Sjöholm och hennes mamma Mirsada 

Sjöholm måste vara hemma från sina arbeten efter aborten. De ville ha ersättning. 

Han svarade att detta var deras eget problem eftersom de inte hade begärt att de 

skulle göra sig av med barnet. Sen avslutades samtalet.    
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TINGSRÄTTENS BEDÖMNING 

Rättsliga utgångspunkter 

Av 4 kap. 4 § brottsbalken följer bland annat att den som genom misshandel eller 

annars med våld eller genom hot om brottslig gärning tvingar någon att göra, tåla 

eller underlåta något döms för olaga tvång till böter eller fängelse i högst två år.  

 

En förutsättning för att denna bestämmelse ska bli tillämplig är att tvånget ska ha 

lett till ett resultat och att detta omfattas av gärningsmannens uppsåt. Om våldet 

eller hotet inte har lett till något resultat kan straff för ett fullbordat brott inte 

komma i fråga. Det resultat som förutsätts i bestämmelsen om olaga tvång är att 

offret har förmåtts att göra, tåla eller underlåta något. Med detta avses såväl de fall 

då den tvungne, på grund av så kallat relativt tvång, själv gjort eller underlåtit något 

som de fall då offret, på grund av så kallat absolut tvång, inte har haft något annat 

val än att tåla något.     

 

Utgångspunkter för tingsrättens bevisvärdering 

Tingsrättens uppgift är att pröva om den åtalade gärningen är styrkt. För att ett åtal 

ska vinna bifall krävs det att det kan konstateras att ett brott har begåtts och att det 

är ställt utom rimligt tvivel att den tilltalade gjort sig skyldig till den påstådda gär-

ningen.  

 

Det är åklagaren som har bevisbördan för samtliga omständigheter som ska vara 

uppfyllda för en fällande dom. En tilltalad behöver varken bevisa eller motbevisa 

något. Det är också så att den tilltalades berättelse ska godtas och ligga till grund för 

tingsrättens bedömning, om berättelsen inte är så osannolik att den kan lämnas utan 

avseende eller den är motbevisad genom annan bevisning. När det gäller beviskra-

vet, det vill säga hur stark bevisning som krävs, har Högsta domstolen uttalat dels 

att det för fällande dom krävs att det är ställt utom rimligt tvivel att den tilltalade har 

gjort sig skyldig till den gärning som ligger till grund för åtalet, dels angett att det 

inte får finnas andra möjliga förklaringar till händelseförloppet än det som innefat-
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tas i åtalet (se rättsfallet NJA 2015 s. 702). Det räcker alltså inte med att åklagarens 

gärningspåstående framstår som mer sannolikt än vad den tilltalade berättat eller 

vad som i övrigt framkommit i målet.  

 

Att det inte finns någon bevisning och att den tilltalades ord står mot målsägandens 

ord, hindrar i och för sig inte att bevisningen kan vara tillräcklig för en fällande 

dom. En huvuduppgift blir då att bedöma trovärdigheten i målsägandens berättelse. 

En trovärdig berättelse från målsäganden kan, i förening med vad som i övrigt 

framkommit i målet, vara tillräckligt för att åtalet ska vara styrkt om den är alltige-

nom trovärdig eller om den annars har tillräckligt stöd av annan bevisning (se bl.a. 

rättsfallet NJA 2010 s. 671). Det är däremot inte tillräckligt att målsägandens berät-

telse är mer trovärdig än den tilltalades. Ett åtal är nämligen inte styrkt genom att 

målsägandens och den tilltalades utsagor vägs mot varandra och målsägandens ut-

saga då bedöms väga tyngre. Med hänsyn till det nu redovisade beviskravet krävs 

när ord står mot ord att målsägandens uppgifter får tillräckligt stöd av övrig bevis-

ning för att åtalet ska bifallas. Vid trovärdighetsbedömningen kan det enligt Högsta 

domstolen finnas anledning att lägga vikt vid främst sådana faktorer som innehållet 

i berättelsen som sådan, exempelvis i vad mån den är klar, lång, levande, logisk, rik 

på detaljer, påvisat sanningsenlig i vissa enskildheter samt fri från felaktigheter, 

motsägelser, överdrifter, svårförklarliga moment, dåligt sammanhang eller tvek-

samheter i avgörande delar. Det är däremot svårt att bedöma trovärdigheten av en 

uppgift med anledning av det allmänna intryck som målsäganden ger eller av andra 

icke-verbala faktorer. Målsägandens berättelse får bedömas och sedan vägas mot 

den tilltalades uppgifter och värderas i ljuset av vad som i övrigt framgår av utred-

ningen.  

 

I detta mål har uppgifter som antecknats i samband med förundersökningen åbero-

pats. Vid bedömningen av uppgifter av sådant slag, till exempel anteckningar eller 

inspelningar från polisförhör, måste beaktas att förhör under förundersökningen inte 

sker med sådana rättssäkerhetsgarantier som gäller vid förhör inför en domstol och i 
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parternas närvaro. Till exempel saknas möjligheter för försvaret att ställa kontroll-

frågor. Vidare kan de noteringar som görs av polisen ha blivit missvisande av flera 

skäl. Bland annat kan förhörsledaren och den som har förhörts ha talat förbi 

varandra utan att det framgår av anteckningarna. Är det fråga om skriftliga sam-

manfattningar från ett förhör kan det vara oklart vilka frågor som faktiskt har ställts 

och därmed också vilka förhållanden som det har legat nära till hands för den hörde 

att berätta om. Vidare kan upplysningar, som först senare visar sig vara viktiga, ha 

utelämnats. Uppgifter kan också ha getts en annan nyans än den som den hörde har 

velat förmedla. Detta innebär att sådana uppgifter måste beaktas med försiktighet 

vid bevisvärderingen. Detta innebär å andra sidan inte att de inte kan beaktas vid 

tingsrättens bedömning av vad som är styrkt i målet.      

 

Sanaa Alsaadi ska dömas för olaga tvång 

Tingsrätten konstaterar inledningsvis att det är klarlagt att Gabriella Sjöholm och 

Mohanad Alqasem har haft och alltjämt har en parrelation och att Gabriella Sjöholm 

under sensommaren 2018 varit gravid men att graviditeten har avbrutits. Av utred-

ningen, och inte minst Sanaa Alsaadis egna vid huvudförhandlingen lämnade upp-

gifter, står det också klart att hon har gått hem till Mirsada Sjöholm i syfte att prata 

med henne. Inledningsvis har Sanaa Alsaadi uppgett att detta inte var den 25 sep-

tember 2018, men senare under förhöret har hon pratat om samma tillfälle och då 

pratat om händelsen den 25 september 2018. Vidare har Pierre Khayat berättat att 

Mirsada Sjöholm gjorde polisanmälan samma dag som Sanaa Alsaadi varit hemma 

hos Mirsada Sjöholm och pratat med Pierre Khayat och Kennet Sjöholm. Mot 

denna bakgrund finner tingsrätten att det står klart att den händelse som åtalet avser 

har inträffat den 25 september 2018.  

 

De frågor tingsrätten ska pröva är om åklagaren har styrkt att Sanaa Alsaadi har 

tvingat sin son och hans flickvän gemensamt att genomgå en abort genom att den 25 

september 2018 uttala hot om att hon skulle låta döda Mohanad Alqasem och Ga-

briella Sjöholm, eller liknande ord, om inte aborten genomfördes. Hoten ska ha ut-
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talats till annan, nämligen till Pierre Khayat och Kennet Sjöholm när de var hemma 

i Mirsada Sjöholms bostad och därefter har hoten förmedlats till Gabriella Sjöholm 

och Mohanad Alqasem samma dag. Hoten ska ha varit sådana att Gabriella Sjöholm 

och Mohanad Alqasem kunde förväntas känna allvarlig rädsla för sin och/eller an-

nans personliga säkerhet och ska ha lett till att Gabriella Sjöholm därefter gjort ab-

ort.      

 

Målet rör en känslig fråga och en av naturliga skäl svår situation för de inblandade. 

Att förhörspersonerna inte har kunnat återge situationer, tankar och känslor på 

samma sätt under huvudförhandlingen som under polisförhör som har hållits i nära 

anslutning till aktuella händelser framstår därmed som fullt naturligt. Vidare är det 

Mohanad Alqasems mamma som är åtalad, vilket leder till att situationen blir än 

mer känslig för de inblandade. Helt klart är dock att de involverade personerna på 

olika sätt har varit personligen och känslomässigt berörda av den uppkomna situat-

ionen.  

 

Målsäganden Gabriella Sjöholm har under huvudförhandlingen berättat om händel-

seförloppet på ett sätt som snarare ger intrycket av att hon vill tona ner och nu i ef-

terhand förringa händelsen. Samtidigt har hon inte dementerat de förhållandevis 

detaljerade uppgifter om hot som hon har lämnat i polisförhör. Hon har också berät-

tat att hon har mått mycket dåligt av det som har hänt men att det är bra nu. Även 

målsäganden Mohanad Alqasem har gjort ett dämpat och nedtonat intryck och det 

är uppenbart att han under huvudförhandlingen inte har velat svara på frågor. Mer-

parten av de svar han lämnat har varit att han inte minns. Samtidigt har inte heller 

han dementerat uppgifter om att han fått veta att hot ska ha uttalats av hans mamma 

och att, även om han menat att han inte själv tog hoten på allvar, så har han berättat 

att Gabriella Sjöholm blev påverkad av dessa.  

 

Vittnet Pierrre Khayat har hörts under vittnesed och, även om han har ett barn till-

sammans med Mirsada Sjöholm, har han såvitt framkommit inget som helst egenin-
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tresse i detta mål. Han och Sanaa Alsaadi har inte träffats tidigare. Det har inte 

framkommit något som talar för att Pierre Khayat ska ha haft någon anledning att 

falskeligen anklaga Sanaa Alsaadi för brottslig handling eller att överdriva vad som 

ska ha hänt. Tingsrätten bedömer Pierre Khayats uppgifter som trovärdiga och det 

finns inte heller anledning att ifrågasätta tillförlitligheten till hans uppgifter. I detta 

sammanhang kan även tilläggas att ingen av målsägandena har framställt något ska-

deståndsanspråk, vilket talar emot att det skulle kunna ligga några ekonomiska mo-

tiv bakom en falsk anklagelse.  

 

När det gäller Kennet Sjöholm har det framkommit att han medicinerar och att han 

har svårt att komma ihåg saker. Det finns dock inte någon anledning att ifrågasätta 

Kennet Sjöholms trovärdighet, medan det finns all anledning att bedöma tillförlit-

ligheten till Kennet Sjöholms uppgifter med viss försiktighet. Eftersom det är Pierre 

Khayat som har haft merparten av samtalet med Sanaa Alsaadi på arabiska är dock 

Kennet Sjöholms uppgifter om vad som ska ha hänt och sagts den 25 september 

2018 av mer perifer betydelse. Av hans uppgifter har det dock inte framkommit 

något som ger anledning att ifrågasätta de uppgifter som Pierre Khayat lämnat och 

hans uppgifter ger i till övervägande del stöd för samma händelseförlopp och hotfull 

situation som har beskrivits av Pierre Khayat.     

 

Mirsada Sjöholm är Gabriella Sjöholms mamma. Det är hon som har polisanmält 

händelsen. Mirsada Sjöholm har sakligt och utan överdrifter i allt väsentligt berättat 

om samma händelseförlopp som Pierre Khayat har beskrivit. Inte heller beträffande 

Mirsada Sjöholm finns det anledning att anta att hon skulle ha någon anledning att 

falskeligen anklaga Sanaa Alsaadi för brott.    

 

Sanaa Alsaadi har berättat om i princip likartade händelseförlopp som målsäganden 

och vittnen, med den skillnaden att hon har uppgett att hon överhuvudtaget inte har 

uttalat några hot riktade mot Gabriella Sjöholm och Mohanad Alqasem utan att hon 

i stället endast har talat om problemet med att hennes son Alqasem körde bil utan 
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att ha körkort, en uppgift som i och för sig bekräftats av Mirsada Sjöholm att de 

också ska ha pratat om när de sågs vid det första tillfället några veckor innan den 25 

september 2018. Sanaa Alsaadis uppgift att hon inte visste om att Gabriella Sjöholm 

var gravid i samband med att hon var hemma hos Mirsada Sjöholm den 25 septem-

ber 2018 får dock inte något stöd av de av åklagaren åberopade vittnena som hörts 

under vittnesed. Tvärtom har det framkommit att detta ska de ha pratat om redan på 

parkeringen två veckor innan den 25 september 2018. Ett möte som varken Sanaa 

Alsaadi eller hennes make Ali Alqasem vill kännas vid.  

 

Sanna Alsaadis man, vars vittnesmål måste bedömas med större försiktighet ef-

tersom han inte har avlagt vittnesed, har i motsats till Pierre Khayats och Mirsada 

Sjöholms uppgifter förnekat att han ska ha varit med vid ett möte på en parkerings-

plats några veckor innan den nu åtalade händelsen. Det telefonsamtal han berättat 

om som han ska ha haft med Pierre Khayat ska ha varit någon vecka efter den 25 

september 2018 och han har uppgett att det är först då de ska ha fått kännedom om 

att Gabriella Sjöholm var gravid och att det var Mohanad Alqasem som var fadern. 

Hans uppgifter visar dock inte på något sätt vad Sanaa Alsaadi kan ha känt till i 

tiden innan och den 25 september 2018. Eftersom Ali Alqasem inte heller var med i 

Mirsada Sjöholms bostad den 25 september 2018 saknar Ali Alqasems vittnesmål 

betydelse för bedömningen av Sanaa Alsaadis kännedom om graviditeten och vad 

hon ska ha sagt vid det mötet.    

 

Vid en helhetsbedömning av vad som framkommit i målet anser tingsrätten att Sa-

naa Alsaadi är överbevisad om att hon har haft kännedom om graviditeten när hon 

var hemma i Mirsada Sjöholms bostad den 25 september 2018. När det gäller vad 

som ska ha uttalats den 25 september 2018 är det i huvudsak Pierre Khayats vitt-

nesmål som ska läggas till grund för bedömningen. Av dessa uppgifter står det klart 

att Sanaa Alsaadi har uttalat hot om att låta döda Mohanad Alqasem och Gabriella 

Sjöholm, eller ord med liknande innebörd, om inte aborten genomfördes.  
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Som tingsrätten har konstaterat ovan har Gabriella Sjöholm varit mycket återhåll-

sam under förhöret under huvudförhandlingen. Samtidigt har Gabriella Sjöholm 

bekräftat att hon har fått kännedom om dödshot eller ord med liknande innebörd 

den 25 september 2018. Av hennes egna uppgifter, men även av Mirsada Sjöholms 

vittnesmål, står det också klart att Gabriella Sjöholm tog mycket illa vid sig och 

kände sig hotad och att hon inte hade genomfört aborten om det inte var för att 

dessa hot hade framställts. Dessa uppgifter har också i någon mån bekräftats av 

Mohanad Alqasem. Av utredningen har det vidare framkommit att Gabriella Sjö-

holm har berättat om hoten för Mohanad Alqasem och att Mohanad Alqasem även 

har pratat med Pierre Khayat om dessa. Enligt Mirsada Sjöholms vittnesmål har 

Gabriella Sjöhom underrättat honom om hoten i ett SMS direkt efter att hon fått 

kännedom om dessa. Det finns ingen anledning att ifrågasätta den uppgiften.  

 

Mirsada Sjöholm har under vittnesed berättat att Gabriella Sjöholm var livrädd att 

Sanaa Alsaadi och hennes familj skulle skada eller döda henne och att det var detta 

som gjorde att Gabriella Sjöholm slutligen bestämde sig för att genomföra aborten. 

Mirsada Sjöholm har också berättat att aborten faktiskt genomfördes. Även om Mo-

hanad Alqasem under huvudförhandlingen uttryckt att han inte tog hoten från sin 

mamma på allvar och att det var Gabriella Sjöholm som slutligt var den som beslu-

tade om aborten finns det mycket som talar för att även han har blivit rädd och på-

verkad av hoten. Exempelvis har han, i motsats till hur det var i tiden innan den 25 

september 2018, inte längre någon kontakt med sina föräldrar. Det har även fram-

kommit att han och Gabriella Sjöholm har installerat övervakningskameror i sin nya 

gemensamma bostad. Även om det i vart fall utåt verkar vara Gabriella Sjöholm 

som är den som tagit mest illa vid sig av de två målsägandena och att det av natur-

liga skäl är hon som varit den av de två målsägandena som har tagit det slutliga be-

slutet att genomföra aborten, står det enligt tingsrätten klart att även Mohanad 

Alqasem har utsatts för och påverkats av den påtryckning som hoten syftat till. Ga-

briella Sjöholm har under huvudförhandlingen förklarat att hon inte hade gjort abor-

ten om inte detta hade hänt. Denna uppgift har även hennes mamma bekräftat. Det 



29

   

HELSINGBORGS  

TINGSRÄTT 

 

Avdelning 2 

DOM 

2019-03-12 

B 6620-18 

 

 

 

 

 

föreligger därmed ett konkret och tillräckligt samband mellan de av Sanaa Alsaadi 

uttalade hoten och att aborten genomfördes. Vid en sammantagen bedömning av 

vad som framkommit i målet finner tingsrätten därmed att det är ställt utom rimligt 

tvivel att Sanaa Alsaadi har tvingat målsägandena att genomföra en abort genom att 

uttala hot om att hon skulle låta döda målsägandena om inte aborten genomfördes. 

Åtalet för olaga tvång är alltså styrkt i enlighet med åklagarens gärningspåstående.  

 

Påföljden ska bestämmas till fängelse 

Av utredningen om Sanaa Alsaadis personliga situation framkommer bland annat 

följande. Sanaa Alsaadi är tidigare ostraffad och har en ordnad social situation. Hon 

bor tillsammans med sin make. Hon har två vuxna barn och har fast anställning som 

kock på ett vårdboende med en månadsinkomst om 23 500 kr före skatt. Hon har 

uppgett att det är hon som står för den huvudsakliga försörjningen av familjen. 

Uppgiven inkomst är grundlönen, men hon har förklarat att i praktiken tjänar hon 

något mer eftersom hon även arbetar vissa helger. Frivården har bedömt att något 

övervakningsbehov inte föreligger. Frivården har bedömt Sanaa Alsaadi lämplig att 

utföra samhällstjänst. Sanaa Alsaadi har under huvudförhandlingen förklarat att hon 

samtycker till att utföra samhällstjänst för det fall det skulle bli aktuellt.     

 

Sanaa Alsaadi ska dömas för olaga tvång som inneburit att hon uttalat dödshot som 

lett till att målsägandena känt sig tvingade att genomföra en abort. I samband med 

att hoten uttalats har det även framkommit att Sanaa Alsaadi i någon mån ska ha 

anspelat på att hon haft ett våldskapital innebärande att hon ”ska låta andra personer 

börja arbeta”. Ett sådant subtilt hot kan många gånger vara både mer skrämmande 

och handlingsstyrande än ett mer uttryckligt hot. Tingsrätten ser mycket allvarligt 

på brottet, särskilt som hoten har riktats mot hennes egen son och hans flickvän, det 

vill säga det har riktats mot närstående av en person som målsägandena normalt sett 

ska kunna känna sig trygga med. Brottet har vidare inneburit ett påtagligt intrång i 

målsägandenas privat- och familjeliv och annat har inte framkommit än att Sanaa 

Alsaadis syfte med att hota målsägandena för att få dem att genomföra aborten har 
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varit att rädda Sanaa Alsaadis familjs heder. Mot bakgrund av det nu anförda bedö-

mer tingsrätten att brottet har ett straffvärde motsvarande fängelse sex månader.  

 

Brottets straffvärde i förening med, av ovan anförda skäl, brottets starka art, gör att 

det är tingsrättens bedömning att annan påföljd än fängelse inte kan komma i fråga. 

Vid straffmätningen saknas det anledning att frångå brottets straffvärde. Påföljden 

för Sanaa Alsaadi ska därför bestämmas till sex månaders fängelse.   

    

Avgift till brottsofferfonden 

Eftersom fängelse ingår i straffskalan för det brott Sanaa Alsaadi nu döms för ska 

hon betala lagstadgad avgift till brottsofferfonden.  

 

Ersättning till den offentlige försvararen och målsägandebiträdet 

Den offentlige försvararens och målsägandebiträdets ersättningsanspråk är skäliga. 

De ska därför tillerkännas begärd ersättning av allmänna medel. Med hänsyn till 

Sanaa Alsaadis ekonomiska förhållanden ska hon, även med beaktande av att hon 

enligt egen uppgift under huvudförhandlingen är den som huvudsakligen försörjer 

sig själv och sin man som är sjuklig, förpliktas att till staten återbetala del av dessa 

kostnader. Med beaktande av att Sanaa Alsaadi döms till ett förhållandevis långt 

fängelsestraff  bestämmer tingsrätten återbetalningsskyldigheten till ett lägre belopp 

än vad som annars hade varit fallet. Återbetalningsskyldigheten framgår av domslu-

tet.  

 

 

*** 
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HUR MAN ÖVERKLAGAR, se bilaga 2 (TR-01)  

Överklagande ska ha kommit in till tingsrätten senast den 2 april 2019. Det kommer 

att prövas av Hovrätten över Skåne och Blekinge. 

 

 

Anna Tengberg 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

________________  

I avgörandet har rådmannen Anna Tengberg samt nämndemännen Lena Bosson, 

Kristina Johnsson Filipsson och William Spiik deltagit. Rätten är enig.  



 

 

Helsingborgs tingsrätt
B 6620-18

Stämningsansökan
Tilltalade
Sanaa Saad Inad Alsaadi (19740714-8308)
Tolkbehov arabiska, medborgare i Irak, Sverige.
Företräds av advokat Johan Sederholm.

Ansvarsyrkanden m.m.

OLAGA TVÅNG
5000-K1203871-18

Sanaa Alsaadi har tvingat sin son Mohanad Alqasem och dennes flickvän
Gabriella Sjöholm gemensamt att genomgå en abort, genom att uttala hot om
att hon skulle låta döda Mohanad Alqasem och Gabriella Sjöholm, eller ord
med liknande innebörd, om inte aborten genomfördes.

Hotet har framförts till annan den 25 september 2018 på Dalhemsvägen i
Helsingborg, Helsingborgs stad och därefter förmedlats till Mohanad Alqasem
och Gabriella Sjöholm samma dag. Hotet var sådant att Gabriella Sjöholm och
Mohanad Alqasem kunde förväntas känna allvarlig rädsla för sin och/eller
annans personliga säkerhet och har lett till att Gabriella Sjöholm därefter gjort
abort.

Sanaa Saad Inad Alsaadi begick gärningen med uppsåt.

Lagrum: 4 kap 4 § 1 st 1 men brottsbalken

Målsägande
Gabriella Sjöholm
Åklagaren för talan

Mohanad Ali Salim Alqasem
Inget anspråk

Ange dessa uppgifter vid kontakt med myndigheten

Postadress Gatuadress Telefon E-post

Box 840 Järnvägsgatan 55 010-562 68 70 registrator.ak-helsingborg@aklagare.se
25225  HELSINGBORG

Telefax

042-21 54 05

Stämningsansökan Sida
Åklagarområde Syd Handling 31
Åklagarkammaren i Helsingborg Ärende AM-127879-18
Kammaråklagare Therese Umeflod 2018-12-27 Handläggare 304A-23
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Enskilda anspråk
Gabriella Sjöholm yrkar skadestånd av Sanaa Alsaadi med 7 000 kronor. På
beloppet yrkas ränta enligt 4 § 5 st och 6 § räntelagen (1975:635) från dagen
för brottet till dess full betalning sker. Beloppet avser kränkning.

Muntlig bevisning
1. Förhör med målsäganden Gabriella Sjöholm.

2. Förhör med målsäganden Mohanad Ali Salim Alqasem.

3. Förhör med den tilltalade Sanaa Alsaadi (tolkbehov arabiska) som
förnekar brott.

4. Förhör med vittnet Pierre Khayat angående bl a hans kontakt med Sanaa
Alsaadi vid tillfället då hotet uttalades, vad hon då sagt samt hur detta
kom till de båda målsägandenas kännedom och hur det påverkade dem,
allt till styrkande av att Sanaa Alsaadi uttalat hot på det sätt som påstås
och att det fått till följd att aborten genomfördes.

5. Förhör med vittnet Kennet Sjöholm (pappa till Gabriella Sjöholm)
angående bl a hans kontakt med Sanaa Alsaadi vid tillfället då hotet
uttalades, vad hon då sagt samt hur detta kom till de båda målsägandenas
kännedom och hur det påverkade dem, allt till styrkande av att Sanaa
Alsaadi uttalat hot på det sätt som påstås och att det fått till följd att
aborten genomfördes.

6. Förhör med vittnet Mirsada Sjöholm (mamma till Gabriella Sjöholm)
angående hennes kännedom om det inträffade och vad som föregått det
samt vad det fått för följd, till styrkande av att Sanaa Alsaadi uttalat hot på
det sätt som påstås och att det fått till följd att aborten genomfördes.

Handläggning
Beräknad tidsåtgång för förhandlingen: 5 h.

Följande personalia bör inhämtas: yttrande från Frivården.

Stämningsansökan Sida
Åklagarområde Syd Handling 31
Åklagarkammaren i Helsingborg Ärende AM-127879-18
Kammaråklagare Therese Umeflod 2018-12-27 Handläggare 304A-23
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Hur man överklagar 
Dom i brottmål, tingsrätt TR-01 

_________________________________________________________________ 

Vill du att domen ska ändras i någon del kan 
du överklaga. Här får du veta hur det går till. 

Överklaga skriftligt inom 3 veckor 

Ditt överklagande ska ha kommit in till 
domstolen inom 3 veckor från domens datum. 
Sista datum för överklagande finns på sista 
sidan i domen. 

Överklaga efter att motparten överklagat 

Om ena parten har överklagat i rätt tid, har den 
andra parten också rätt att överklaga även om 
tiden har gått ut. Det kallas att anslutnings-
överklaga. 

En part kan anslutningsöverklaga inom en 
extra vecka från det att överklagandetiden har 
gått ut. Ett anslutningsöverklagande måste 
alltså komma in inom 4 veckor från domens 
datum. 

Ett anslutningsöverklagande upphör att gälla 
om det första överklagandet dras tillbaka eller 
av något annat skäl inte går vidare. 

Så här gör du 

1. Skriv tingsrättens namn och målnummer. 

2. Förklara varför du tycker att domen ska 
ändras. Tala om vilken ändring du vill ha 
och varför du tycker att hovrätten ska ta 
upp ditt överklagande (läs mer om 
prövningstillstånd längre ner). 

3. Tala om vilka bevis du vill hänvisa till. 
Förklara vad du vill visa med varje bevis. 

Skicka med skriftliga bevis som inte redan 
finns i målet. 

Vill du ha nya förhör med någon som redan 
förhörts eller en ny syn (till exempel besök 
på en plats), ska du berätta det och förklara 
varför. 

Tala också om ifall du vill att målsäganden 
ska komma personligen vid en huvud-
förhandling. 

4. Lämna namn och personnummer eller 
organisationsnummer. 

Lämna aktuella och fullständiga uppgifter 
om var domstolen kan nå dig: postadresser, 
e-postadresser och telefonnummer. 

Om du har ett ombud, lämna också 
ombudets kontaktuppgifter. 

5. Skriv under överklagandet själv eller låt ditt 
ombud göra det. 

6. Skicka eller lämna in överklagandet till 
tingsrätten. Du hittar adressen i domen. 

Vad händer sedan? 

Tingsrätten kontrollerar att överklagandet 
kommit in i rätt tid. Har det kommit in för 
sent avvisar domstolen överklagandet. Det 
innebär att domen gäller. 

Om överklagandet kommit in i tid, skickar 
tingsrätten överklagandet och alla handlingar i 
målet vidare till hovrätten. 

Har du tidigare fått brev genom förenklad 
delgivning, kan även hovrätten skicka brev på 
detta sätt. 

Bilaga 2
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Prövningstillstånd i hovrätten 

När överklagandet kommer in till hovrätten tar 
domstolen först ställning till om målet ska tas 
upp till prövning. 

Om du inte får prövningstillstånd gäller den 
överklagade domen. Därför är det viktigt att i 
överklagandet ta med allt du vill föra fram. 

När krävs det prövningstillstånd? 

Brottmålsdelen 

I brottmålsdelen behövs prövningstillstånd i 
två olika fall: 

 Den åtalade har dömts enbart till böter. 

 Den åtalade har frikänts från ett brott som 
inte har mer än 6 månaders fängelse i 
straffskalan. 

Skadeståndsdelen 

Det krävs prövningstillstånd för att hovrätten 
ska pröva en begäran om skadestånd. 
Undantag kan gälla när en dom överklagas i 
brottmålsdelen, och det är kopplat en begäran 
om skadestånd till brottet. Då krävs inte 
prövningstillstånd för skadeståndsdelen om 

 det inte krävs prövningstillstånd i 
brottmålsdelen 

eller om 

 hovrätten meddelar prövningstillstånd i 
brottmålsdelen. 

Beslut i övriga frågor 

I de mål där det krävs prövningstillstånd i 
brottmålsdelen (se ovan), krävs det också 
prövningstillstånd för sådana beslut som bara 
får överklagas i samband med att domen 
överklagas. Beslut som kan överklagas särskilt 
kräver inte prövningstillstånd. 

När får man prövningstillstånd? 

Hovrätten ger prövningstillstånd i fyra olika 
fall. 

 Domstolen bedömer att det finns anledning 
att tvivla på att tingsrätten dömt rätt. 

 Domstolen anser att det inte går att bedöma 
om tingsrätten har dömt rätt utan att ta upp 
målet. 

 Domstolen behöver ta upp målet för att ge 
andra domstolar vägledning i 
rättstillämpningen. 

 Domstolen bedömer att det finns synnerliga 
skäl att ta upp målet av någon annan 
anledning. 

Vill du veta mer? 

Ta kontakt med tingsrätten om du har frågor. 
Adress och telefonnummer finns på första 
sidan i domen. 

Mer information finns på www.domstol.se. 

http://www.domstol.se/
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Hur man överklagar hovrättens avgörande 

______________________________________________________ 

Den som vill överklaga hovrättens avgör-
ande ska göra det genom att skriva till 
Högsta domstolen. Överklagandet ska dock 
skickas eller lämnas till hovrätten. 
 

Senaste tid för att överklaga 

Överklagandet ska ha kommit in till hov-
rätten senast den dag som anges i slutet av 
hovrättens avgörande. 
 
Beslut om häktning, restriktioner enligt 
24 kap. 5 a § rättegångsbalken eller rese-
förbud får överklagas utan tidsbegränsning. 
 
Om överklagandet har kommit in i rätt tid, 
skickar hovrätten överklagandet och alla 
handlingar i målet vidare till Högsta dom-
stolen. 
 

Prövningstillstånd i Högsta domstolen 

Det krävs prövningstillstånd för att Högsta 
domstolen ska pröva ett överklagande. 
Högsta domstolen får meddela prövnings-
tillstånd endast om 

1. det är av vikt för ledning av rätts-
tillämpningen att överklagandet prövas 
av Högsta domstolen eller om 

2. det finns synnerliga skäl till sådan 
prövning, så som att det finns grund för 
resning, att domvilla förekommit eller att 
målets utgång i hovrätten uppenbarligen 
beror på grovt förbiseende eller grovt 
misstag. 
 

Överklagandets innehåll 

Överklagandet ska innehålla uppgifter om 

1. klagandens namn, adress och 
telefonnummer, 

2. det avgörande som överklagas 
(hovrättens namn och avdelning samt 
dag för avgörandet och målnummer), 

3. den ändring i avgörandet som klaganden 
begär, 

4. de skäl som klaganden vill ange för att 
avgörandet ska ändras, 

5. de skäl som klaganden vill ange för att 
prövningstillstånd ska meddelas, samt 

6. de bevis som klaganden åberopar och 
vad som ska bevisas med varje bevis. 

 

Förenklad delgivning 

Om målet överklagas kan Högsta dom-
stolen använda förenklad delgivning vid 
utskick av handlingar i målet, under 
förutsättning att mottagaren där eller i 
någon tidigare instans har fått information 
om sådan delgivning. 
 

Mer information 

För information om rättegången i Högsta 
domstolen, se www.hogstadomstolen.se 

Bilaga B

http://www.hogstadomstolen.se/

